

# វ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 – មួយវ៉ាឡង់ ទល់នឹង ពីរវ៉ាឡង់



អ្នកប្រហែលជាធ្លាប់ឮពាក្យថា “មួយវ៉ាឡង់” ឬ “ពីរវ៉ាឡង់” ត្រូវបានគេប្រើប្រាស់ដើម្បីពិពណ៌នាអំពីវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ហើយ។ តោះ យើងមកនិយាយអំពីភាពខុសគ្នានៃវ៉ាក់សាំងទាំងពីរប្រភេទនេះ និងសារៈសំខាន់នៃការទទួលយកដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់ថ្មីនៅពេលណាដែលមានសិទ្ធិទទួលបាន។

## តើវ៉ាក់សាំងមួយវ៉ាឡង់ និងពីរវ៉ាឡង់មានភាពខុសគ្នាដូចម្តេចខ្លះ?

វ៉ាក់សាំងមួយវ៉ាឡង់គឺជាវ៉ាក់សាំងដែលមានប្រភេទ ឬសមាសធាតុរ៉ុសតែមួយ។

វ៉ាក់សាំងពីរវ៉ាឡង់គឺជាវ៉ាក់សាំងដែលមានប្រភេទ ឬសមាសធាតុរ៉ុសចំនួនពីរ។

## តើវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 មួយណាដែលជាវ៉ាក់សាំងមួយវ៉ាឡង់ និងមួយណាពីរវ៉ាឡង់?

វ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ដើមសម្រាប់ស៊ីរីនប៊ូដបង្កសនិងដូសជំរុញដើមមានមួយវ៉ាឡង់\*។ វ៉ាក់សាំងទាំងនេះត្រូវបានបង្កើតឡើងពីរ៉ុសប្រភេទដើមដែលបង្កជំងឺ COVID-19។

ដូសជំរុញវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ប្រភេទ Pfizer និង Moderna ថ្មីមានពីរវ៉ាឡង់។ វ៉ាក់សាំងទាំងនោះត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយប្រើប្រភេទជំងឺ COVID-19 ដើម និងប្រភេទរ៉ូប៊ីអ៊ីក្រុមថ្មីៗគឺ BA.4 និង BA.5។

## តើវ៉ាក់សាំងពីរវ៉ាឡង់ មានប្រសិទ្ធភាពជាងមួយវ៉ាឡង់មែនដែរឬទេ?

ការធ្វើតេស្តសាកល្បងលក្ខណៈវេជ្ជសាស្ត្រសម្រាប់ដូសជំរុញថ្មីៗ បានបង្ហាញថាដូសជំរុញវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ពីរវ៉ាឡង់ ផ្តល់នូវការការពារប្រឆាំងនឹងជំងឺ COVID-19 បានទូលំទូលាយជាងដូសជំរុញមួយវ៉ាឡង់ និងអាចពន្យាររយៈពេលនៃការការពារពីជំងឺធ្ងន់ធ្ងរ និង/ឬការស្លាប់ ជាពិសេសពីរ៉ូប៊ីអ៊ីក្រុមថ្មីៗ។

*\* ដូសជំរុញប្រភេទ Novavax មានមួយវ៉ាឡង់ និងមានផ្តល់ជូនសម្រាប់មនុស្សពេញវ័យដែលបានចាក់ដូសវ៉ាក់សាំងដំបូងបានពេញលេញ ប៉ុន្តែមិនផ្តល់ចាក់ដូសជំរុញជំងឺ COVID-19 – និងប្រសិនបើពួកគេមិនអាច ឬមិនមិនចាក់ដូសជំរុញស៊ីរីនប៊ូដ ទេ។ ដូសជំរុញប្រភេទ Novavax មិន ការពារប្រឆាំងនឹងប្រភេទរ៉ូប៊ីអ៊ីក្រុមថ្មីៗទេ។*

## ហេតុអ្វីបានជាការទទួលយកដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់មានសារៈសំខាន់?

ការទទួលយកដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់មានសារៈសំខាន់ដោយសារតែវាជាប្រភេទវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 តែមួយគត់ដែល ត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បី ការពារប្រឆាំងនឹងជំងឺ COVID-19 ប្រភេទមួយក្រុមដែលមានការវាយលុកខ្លាំងបំផុត ដែលបច្ចុប្បន្នកំពុងតែចម្លងនៅក្នុងសហរដ្ឋអាមេរិក។

## តើខ្ញុំគួរតែទទួលដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់ដែរឬទេ ប្រសិនបើខ្ញុំធ្លាប់កើតជំងឺ COVID-19 រួចហើយ ឬបានទទួលដូសជំរុញមួយវ៉ាឡង់ពីមុនមកហើយ?

ប្រាកដណាស់ អ្នកត្រូវបានណែនាំឱ្យទទួលដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់ថ្មី មួយ ប្រសិនបើអ្នកមានសិទ្ធិទទួលបាន ដោយមិនគិតពីការធ្លាប់ឆ្លងជំងឺ COVID-19 ពីមុនមក ឬដូសជំរុញមួយវ៉ាឡង់ពីមុនមកនោះទេ។ ដើម្បីទទួលបានប្រសិទ្ធភាពជាអតិបរមា បុគ្គលទាំងឡាយដែលទើបតែកើតជំងឺ COVID-19 រួចថ្មីៗ អាចពិចារណាពន្យារពេលចាក់វ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ណាមួយសិន រួមទាំងដូសជំរុញថ្មី រយៈពេល 3 ខែចាប់ពីពេលចាប់ផ្តើមចេញរោគសញ្ញា ឬតេស្តវិជ្ជមានរបស់ពួកគេ។

## តើខ្ញុំចាំបាច់ត្រូវចាក់វ៉ាក់សាំងដែលមានម៉ាកយីហោជាក់លាក់មួយ សម្រាប់ដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់របស់ខ្ញុំដែរទេ?

កុមារអាយុ 6 ខែ ដល់ 4 ឆ្នាំគួរតែចាក់ដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់ថ្មីដែលមានម៉ាកយីហោដូចគ្នាទៅនឹងដូសវ៉ាក់សាំងដំបូងរបស់ពួកគេ។

កុមារអាយុ 5 ឆ្នាំដែលបានចាក់ដូសវ៉ាក់សាំងដំបូងប្រភេទ Pfizer បានពេញលេញ អាចចាក់បានតែដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់ថ្មីប្រភេទ Pfizer ប៉ុណ្ណោះ។

កុមារអាយុ 5 ឆ្នាំដែលបានចាក់ដូសវ៉ាក់សាំងដំបូងប្រភេទ Moderna បានពេញលេញ អាចចាក់បានតែដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់ថ្មីប្រភេទ Moderna ឬ Pfizer ប៉ុណ្ណោះ។

បុគ្គលដែលមានអាយុ 6 ឆ្នាំឡើងទៅអាចចាក់ដូសជំរុញពីរវ៉ាឡង់ប្រភេទ Moderna ឬ Pfizer បានដោយមិនខ្វល់ខ្វាត់ពួកគេ បានទទួលដូសវ៉ាក់សាំងដំបូងប្រភេទមួយណានោះទេ។